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Český svaz chovatelů 
Ústřední odborná komise chovatelů králíků, Maškova 3, 182 53 Praha 8 - Kobylisy 

Tel. 284683437, 284684147, fax 284681451, e-mail: kralici@cschdz.eu , http://www.cschdz.eu 
IČO 00443204, DIČ CZ-00443204, Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100 

 
• I. - Formální informace 

Datum: Pá 28. 2. 2014 
Místo: klubovna Domova mládeže při SZeŠ Čáslav 
Čas zahájení: 19,20 hodin 
Prezence (abecedně):  

1.) ÚOK CHK : Dana CAITHAMLOVÁ, Tomáš ČERVINKA, MVDr. Miloslav 
MARTINEC, Petr SIROTEK, Vlastimil ŠIMEK, Jindřich ŠÍP 

2.) Subkomise sboru posuzovatelů králík ů: Ing. Josef BLOKEŠ (od 21,10 hodin), P. 
SIROTEK (omluveni V. Chmelík, J. Verner) 

3.) Revizní komise ÚOK CHK: J. Snítilý, M. Uher, V. Uličný 
4.) Tajemník ÚOK CHK : J. Vilhelm 
5.) Hosté: J. Říha, V. Uličný (OO ČSCH Olomouc) 

Číslo jednací: 190–4/2014 
 

• II. - Program schůze zaslaný dne 19. 2. 2014 tajemníkem ÚOK CHK 
 
1) Zahájení  
2) Kontrola usnesení z minulé  schůze 
3)  Příprava školení posuzovatelů 
4)  Příprava a zajištění ústřední konference 
odbornosti chovatelů králíků 2014 
5)  Příprava a zajištění CVMK 2014 
v Nových Zámcích u Litovle 

6)  Příprava školení adeptů 
7)  Mezinárodní školení posuzovatelů 
8)  Zasedání EE – králíkářská sekce 
9)  Různé 
10) Závěr 

 
• III. - Vlastní zápis 
1.) Zahájení  

Př. P. Sirotek zahájil v 19,20 schůzi ÚOK CHK rozšířenou o subkomisi Sboru posuzovatelů 
králíků a přivítal hosty z OO ČSCH Olomouc. Zároveň omluvil př. V. Chmelíka a př. J. 
Vernera a poté nechal hlasovat o programu schůze. Jako zapisovatel této a zároveň všech 
dalších schůzí ÚOK CHK byl navržen př. V. Šimek. Př. V. Šimek navrhl ověřovatele schůze 
př. MVDr. M. Martince. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/1/1: Schůze ÚOK CHK schvaluje předložený program schůze, a dále 
zapisovatele schůzí ÚOK CHK  př. V. Šimka, a ověřovatele zápisu př. MVDr. M. Martince. 

2.) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 
Usnesení K 13/3/3/4: ÚOK CHK ukládá vypracovat návrh na sdružování málo rozšířených 
barevných rázů pro bud. udělování výst. titulů Mistr ČR na CVMK, resp. CV. Zodpovídá: 
MVDr. M. Martinec. Výsledek ke dni 28. 2. 2014: Splněno. Př. MVDr. Martinec předložil 
návrhy na slučování barevných rázů, přičemž ÚOK je jim nakloněna a doporučuje je předložit 
ústřední konferenci. 
Usnesení č. K 13/4/6/1 (konzultace ohledně areálu k pořádání CVMK 2014, př. Sirotek, př. 
MVDr. Martinec) - splněno 
Usnesení č. K 13/4/6/5 (KCHK teddy a teddy beranů, př. Červinka) - splněno 
Usnesení č. K 13/4/6/8 (připouštěcí potvrzení Mbh, př. Chmelík) - splněno 
Usnesení č. K 13/4/6/16 (zaslat foto ČL do evr. standardu, př. Šimek) - splněno 
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3.) Příprava školení posuzovatelů 1. – 2. 3. 2014 
Vedoucí Sboru posuzovatelů králíků př. Ing. J. Blokeš seznámil přítomné s programem 
školení, který sestavil a který tajemník ÚOK zaslal posuzovatelům Oproti minulým školením 
se budou školit pouze 4 skupiny plemen, což by se mělo kladně odrazit ve významu. Jedná se 
o rexovitá plemena, saténové králíky, holandské králíky a nově uznané barevné rázy. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/3/1: ÚOK CHK souhlasí s náplní školení.  
Tajemník ÚOK př. J. Vilhelm informoval o vývoji počtu posuzovatelů v uplynulém období. 
Začátkem roku 2013 bylo v registru 106 posuzovatelů, vč. těch mimo výkon, a dále čestného 
člena J. SchÖnfeldera. Během roku 2013 došlo k úmrtí př. Ing. J. Zadiny, posuzovatelské 
činnosti zanechal př. Z. Pokorný. Čtyři posuzovatelé úspěšně vykonali zkoušku. Ke dni 
konání této schůze je v registru celkem 108 posuzovatelů, přičemž 5 posuzovatelů je mimo 
výkon (neúčasti na 2 či více školeních). Ke dni konání schůze je tedy v registru 103 aktivních 
posuzovatelů vč. čestného člena. Tajemník dále informoval, že př. M. Parobek požádal o 
ukončení činnosti. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/3/2: ÚOK CHK bere informaci na vědomí.  
Tajemník ÚOK př. J. Vilhelm informoval, že do subkomise Sboru posuzovatelů králíků se 
přihlásilo celkem 13 kandidátů. Př. Sirotek navrhl do volební komise př. D. Caithamlovou. 
Hlasování: PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 1 
Usnesení K 14/1/3/3: ÚOK CHK schvaluje systém voleb do subkomise a do volební komise 
navrhuje př. D. Caithamlovou. 

4.) Příprava a zajištění ústřední konference odbornosti chovatelů králík ů 2014 
Př. P. Sirotek a tajemník př. J. Vilhelm se věnovali přípravám ústřední konference odbornosti 
chovatelů králíků. Tato se uskuteční v sobotu 29. 3. 2013 v prostorách Sekretariátu ČSCH 
v Praze. Pro vedení konference byl navržen př. MVDr. M. Martinec. Do návrhové komise byl 
navržen př. V. Šimek, do mandátové komise byl navržen př. J. Šíp. Do každé z těchto komisí 
budou z pléna konference dovoleni dva členové. Dále, každý člen ÚOK si připraví zprávu. 
Mimoto, př. Sirotek navrhl pozvat na konferenci tyto hosty: V. Chmelík (ústř. registrátor), M. 
Kotyza (předseda ÚV ČSCH), Ing. J. Kratochvíl, CSc. (viceprezident EE), J. SchÖnfelder 
(čestný člen Sboru posuzovatelů králíků), H. Zens (zástupce ve standardové komisi chov. 
králíků EE), a zást. dalš. odborností – př. J. Bayer (ÚOK CHD) a př. P. Wieder (ÚOK CHH). 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení: K 14/1/4/1: ÚOK CHK pověřuje př. MVDr. M. Martince vedením konference; 
ÚOK CHK navrhuje př. V. Šimka do návrhové komise, a př. J. Šípa do mandátové komise; 
ÚOK CHK ukládá svým členům připravit si zprávy za uplynulé období; ÚOK CHK ukládá 
tajemníkovi připravit a rozeslat program konference, vč. výše uvedeným hostům. 
Zodpovídá: tajemník J. Vilhelm (pozvánky), členové ÚOK (zprávy). 

5.) Příprava a zajištění CVMK 2014 v Nových Zámcích u Litovle 
Ústředním tématem schůze bylo řešení CVMK 2014, kterému se věnovali př. MVDr. 
Martinec, př. Říha, př. Sirotek a př. Uličný. Počátky jednání o CVMK 2014 v Nových 
Zámcích u Litovle začaly již před 2 lety. Problematiku řešila minulá schůze ÚOK a uložila př. 
Sirotkovi a př. MVDr. Martincovi navštívit areál, za přítomnosti zástupců OO ČSCH 
Olomouc a také výstaviště. Tak se stalo a byla konstatován velmi dobré podmínky pro konání 
CVMK, a to jak z hlediska ustájení zvířat, tak i z hlediska zabezpečení ubytování 
posuzovatelů a pracovníků. Dále výstaviště staví novou, moderní halu. Tehdy byl ujednán 
termín 5. – 6. 9. 2014 v hale, s čím všichni zainteresovaní počítali. Př. Uličný informoval o 
přislíbených dotacích od institucí. Tento termín byl později telefonicky př. Sirotkem sdělen 
př. Kotyzovi (který areál navštívil individuálně již dříve). Při lednové středočeské výstavě 
Náš chovatel v Lysé nad Labem, na návrh předsedy ÚV ČSCH př. M. Kotyzy se s předsedou 
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ÚOK CHK př. P. Sirotkem dohodli, že se př. Kotyza pokusí s majitelem výstaviště dojednat 
hájený termín druhého víkendu v září. Po spojení př. Kotyzy s majitelem výstaviště (který byl 
ochoten podle vyjádření př. Kotyzy termínu vyhovět), př. Sirotek okamžitě informoval OO 
ČSCH Olomouc, kteří již počítali s původním dohodnutým termínem 5. – 6. 9. Na tento 
termín již zahájili spolupráci s tamními institucemi v rámci příspěvků na uspořádání výstavy.  
Nicméně majitel výstaviště  později oznámil, že na druhý víkend v září je již hala obsazena. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/5/1: ÚOK CHK bere informaci na vědomí s tím, že v příštích letech bude 
problém pořádání CVMK detailněji analyzovat, především ve vztahu k hájenému termínu, 
avšak zároveň by ocenila od předsedy ÚV ČSCH př. M. Kotyzy spolupráci na více oficiální 
úrovni. 
Další možný termín v hale je až 26. – 27. 9., což členové ÚOK na schůzi považovali za 
neproveditelné, protože již je sezóna i velkých výstav v plném proudu. Členové ÚOK tedy 
byli ze dne na den postaveni před nelehkou situaci, za kterou ÚOK absolutně nemohla. V této 
složité situaci existuje pouze jedno východisko – kompromis, má-li se CVMK 2014 obecně 
vůbec odehrát. ÚOK uložila př. MVDr. Martincovi a př. Sirotkovi neprodleně (ve Čt 6. 3.) 
navštívit zástupce výstaviště a pokusit se dojednat původní termín 5. – 6. 9. i za tu cenu, že by 
CVMK měla být konána na venkovním prostranství výstaviště (betonové zpevnění). O 
případné změně vývoje situace by chov. veřejnost byla neprodleně informována v časopise 
Chovatel a na webu ČSCH. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/5/2: ÚOK CHK ukládá př. Martincovi a př. Sirotkovi se účastnit jednání s 
výstavištěm v Nových Zámcích u Litovle a pokusit se vyjednat původní termín 5. – 6. 9., a to 
i za cenu, že se výstava bude konat venku. Zodpovídá: př. MVDr. Martinec, př. Sirotek. 

6.) Příprava školení adeptů 
Členové ÚOK se zabývali otázkou letošního školení adeptů, přičemž byla navržena SZeŠ v 
Čáslavi. Termín bude operativně dohodnut s novým předsedou Sboru posuzovatelů králíků, 
patrně by se jednalo o měsíc červen. Tajemník ÚOK poté zkontaktuje vedení tamní SZeŠ. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/6/1: ÚOK CHK navrhuje místem konání letošního školení adeptů SZeŠ 
Čáslav, a ukládá tajemníkovi ÚOK spojit se po navržení termínu školení s vedením školy. 
Zodpovídá: tajemník J. Vilhelm 
Tajemník př. J. Vilhelm informoval o evidenci přihlášek uchazečů na adepty. Zatím došly 4 
žádosti. Bylo připomenuto usnesení 5/2 z 13. schůze ÚOK CHK (Zápis č. 2/2012, dne 8. 6. 
2012, s účinností od 1. 1. 2013), a to že uchazeči musí mít ještě před konáním přijímacího 
řízení splněny 3 následující formální podmínky: věk min. 18 let, členství v ČSCH min. 5 let, 
výstavnická účast na min. 3 vrcholových výstavách. U uchazečů mladších 18-ti let může 
ÚOK udělit výjimku, především v ohledu účasti na mládežnických soutěžích. Členové ÚOK 
konstatovali, že některé z těchto informací nejsou v některých předložených přihláškách 
úplné. Proto bude uloženo tyto uchazeče informovat, aby příslušné informace doplnili. ÚOK 
si zájmu uchazečů váží a věří, že mají vše v pořádku. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/6/2: ÚOK CHK ukládá zpětně kontaktovat uchazeče o adeptský kurz o 
náležitostech jejich přihlášky ve smyslu usnesení 5/2. Zodpovídá: tajemník J. Vilhelm. 

7.) Mezinárodní školení posuzovatelů 
Mezinárodní školení posuzovatelů králíků se uskuteční ve dnech 14. – 16. 3. 2014 
v nizozemském městě Putten. Ing. J. Blokeš v průběhu měsíce ledna poslal členům ÚOK 
soupisku přihlášených posuzovatelů a informoval pořadatele o počtu (ubytování). Po diskuzi 
členové ÚOK schválili soupisku ve složení: Ing. J. Blokeš, D. Caithamlová, T. Červinka, S. 
Kulanda, P. Sirotek, V. Šimek, J. Šíp. Těmto posuzovatelům navrhl př. P. Sirotek proplatit 
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účastnický poplatek. Tento poplatek tajemník ÚOK zašle na účet pořadatele, a dále příspěvek 
na dopravu. Pojede se 1 autem, aby se ušetřilo dopravné. Př. Šimek připomněl, že z akce musí 
být zpracován článek do Chovatele a na web ČSCH s detailní dokumentací, aby byla zajištěna 
informovanost členů ČSCH, podobně jako tomu bývalo v minulosti. Př. D. Caithamlová, 
MVDr. Martinec a př. P. Sirotek hovořili o budoucím počtu našich posuzovatelů na 
mezinárodních školení. Jako hraniční počet se jeví sedm posuzovatelů, především s ohledem 
na kapacitu ubytování, přičemž by bylo vhodné, aby se to byli posuzovatelé se znalostí cizího 
jazyka a s již určitými nabytými zkušenostmi. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/3/7/1: ÚOK CHK schvaluje výše soupisku posuzovatelů k účasti na 
mezinárodním školení (Ing. Blokeš, Caithamlová, Červinka, Kulanda,  Sirotek,  Šimek, 
Šíp). Dále ukládá tajemníkovi ÚOK poukázat účastnický poplatek pořadateli, a dále 
poskytnout zálohu př. J. Šípovi na pohonné hmoty. Zodpovídá: tajemník J. Vilhelm. 

8.) Zasedání EE – králíkářská sekce 
Př. H. Zens informoval o aktualizaci standardů v evropském vzorníku. Potvrdil, že český 
luštič bude mít samostatný standard, převzatý přímo z našeho vzorníku, dle požadavku klubu. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/8/1: ÚOK CHK bere informace na vědomí. 
Dále přiblížil situaci ohledně standardu rexe stříbřitého žlutého a rexe činčily modré. Tyto 
tam nebudou zařazeny. Př. Caithamlová upřesnila, že ČR ani nepředložila jejich standardy. 
Z jednání vyplynulo, že v případě žádosti o zařazení standardu obecně, je potřeba respektovat 
směrnici EE, aby žádající země písemně doložila, že jsou plemena uznána v min. 3 zemích. 
Členové ÚOK se shodli, že o této směrnici je potřeba informovat naši chovatel. veřejnost. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/8/2: ÚOK CHK bere informace na vědomí. 
Př. Caithamlová informovala o formálních záležitostech v zastupování na králíkář. sekci EE. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/8/3: ÚOK CHK bere informaci na vědomí. 

9.) Různé 
1.) Připomínky ke školení posuzovatelů králík ů – Čáslav 1. – 2. 3. 2014 
Tajemník př. Vilhelm a př. P. Sirotek informovali o dopisu př. PhDr. J. Jirků s připomínkami 
ke školení. První dotaz byl k udílení předpokládaných bodů i u mláďat – jednotlivců, druhý 
dotaz by směřován do oblasti s postojem králíka, třetí dotaz byl k formálním záležitostem 
soupisového archu pro posuzovatele králíků. Dále byl přečten dopis př. Ing. P. Řídkého, který 
se zabýval problematikou hodnocení v 6. pozici oc. lístku. ÚOK doporučila přečtení dotazů a 
jejich řešení na nadcházejícím školení posuzovatelů. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/1: ÚOK CHK bere informace na vědomí. 
2.) Organizace budoucích školení posuzovatelů králík ů 
Členové ÚOK se zabývali otázkou organizace školení posuzovatelů králíků v roce 2015, vč. 
diskuze nad případným střídáním místa konání. Př. Sirotek navrhl dvoudenní školení, patrně 
opět v Čáslavi, přičemž k podrobnostem školení v dlouhodobém horizontu by bylo vhodné 
znát názor nově zvolené subkomise posuzovatelů králíků, a také samotných posuzovatelů 
králíků. 
Hlasování: PRO: 4, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 2 
Usnesení K 14/1/9/2a: ÚOK CHK schvaluje dvoudenní školení posuzovatelů králíků v roce 
2015. O systému školení v dalších letech ÚOK rozhodne na další schůzi, po vyslechnutí 
názoru posuzovatelů a nové subkomise posuzovatelů. 
Dále, př. Ing. Blokeš nastínil možnosti struktury dalších školení posuzovatelů králíků. Témata 
školení by byla dána dopředu a nově by měla vzejít také z pléna samotných posuzovatelů, 
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přičemž subkomise posuzovatelů vybere definitivní formu. Praktické školení na králících 
bude probíhat jako nyní po skupinách, avšak tyto budou dány dopředu dle abecedy, čímž se 
zajistí vyrovnané obsazení školících skupin, přičemž se bude školit jen menší skupina plemen. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/2b: ÚOK CHK bere informaci na vědomí. 
Př. Zens se otázal na výhledovou možnost konání mezinárodního školení posuzovatelů 
králíků. ČR pořádala toto školení v Solenicích  v roce 2010, přičemž funkcionáři EE jej tehdy 
vysoce kladně hodnotili. Členové ÚOK jsou tomuto názoru a dalšímu zájmu o mezinárodní 
školení v ČR rádi, avšak na další roky jsou již termíny blokovány jinými zeměmi. Po uplynutí 
části těchto termínů je možné o tom uvažovat. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/2c: ÚOK CHK bere informaci na vědomí. 
3.) Připomínky klubů chov. králíků k novelizaci uznávacího řízení plemenných chovů 
Př. Sirotek a tajemník př. Vilhelm přečetli došlou poštu k této problematice. Jednalo se 
KCHK vídeňských plemen (př. Mgr. A. Šebesta), KCHK Nč (př. J. Koczai), KCHK beranů a 
KCHK NoS (př. A. Mouka), KCHK stříbřitých malých (př. V. Škvařil) a OO Brno – oblast 
(př. M. Uher). K této problematice detailně prezentoval zpracované návrhy př. MVDr. 
Martinec, přičemž v těchto jeho variantách jsou zohledněny připomínky. Diskutováno bylo 
také o variantě odstranění písmene P z registrace (plemenný chov by byl pouze evidován, ale 
tetovalo by se okresní číslo, resp. písmeno S v případě klubu), nicméně k tomuto kroku jsou 
mezi chovateli zastánci i odpůrci. V případě uznávání v daném roce i na CVMK je tomu ÚOK 
nakloněna. Obecně, o změně podmínek uzn. řízení P – chovů rozhodne ústřední konference 
na základě těchto předložených návrhů. Účastníkům konference budou zaslány tyto návrhy 
k prostudování. 
Hlasování: všichni pro: 
Usnesení K 14/1/9/3: ÚOK CHK předloží tyto návrhy na změnu uzn. řízení P – chovů na 
ústřední konferenci: Zodpovídá: př. J. Vilhelm (rozeslání) př. MVDr. M. Martinec 
(ústřední konference). 
4.) Organizace CVMK v následujících letech 
Př. Šíp navrhl, že by bylo vhodné seznámit se s návrhem smlouvy na pořádání CVMK v roce 
2015 (Lysá nad Labem) již na příštím jednání ÚOK. Ostatní členové ÚOK se na tom shodli, a 
dále souhlasí s tím, že má-li se předejít komplikacím a časovému tlaku, je nutné s časovým 
předstihem oslovit organizace ve věci jejich případného zájmu o pořádání CVMK. Jedná se 
především o CVMK 2016. ÚOK by ráda zachovala střídání místa konání podle historických 
oblastí Čechy / Morava a Slezsko. Dále, př. Šimek navrhl, že by bylo vhodné, aby tato 
nabídka k pořádání CVMK v roce 2016, zazněla již na nadcházející ústř. konferenci a webu 
ČSCH. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/4: ÚOK CHK zveřejní nabídku na pořádání dalších CVMK na ústřední 
konferenci 29. 3. t.r., a dále na webu ČSCH. Zodpovídá: tajemník př. J. Vilhelm 
5.) Žádosti o povolení regeneračních křížení králíků 
Př. Šíp informoval o obdržených žádostech na regenerační křížení - př. P. Vránová, Řemíčov 
(BOm, a dále BOči) a př. O. Souček, Mladá Vožice (BOm). Tyto chovy již byly povoleny. 
Informoval o další žádosti mladé chovatelky př. J. Vinšové, Kolín (ZHbRex). Většina členů 
ÚOK se shodla na tom, že v případě regeneračního křížení je ÚOK poměrně nakloněna a vše 
se odehrává v rámci podmínek schválené směrnice, kde je uvedena především povinnost 
podávat každoroční hlášení o pokrocích ve šlechtění. Př. Šimek a př. Caithamlová vyzvedli 
teoretické i praktické znalosti žadatelky ze soutěží MCH, a dále aktivní účast na výstavách. 
Hlasování: PRO: 5, PROTI: 1, ZDRŽEL SE: 0 
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Usnesení K 14/1/9/5: ÚOK CHK schvaluje výše uvedené regenerační chovy. Zodpovídá: 
tajemník př. Vilhelm. 
6.) Rozpočet ÚOK CHK, dotace na výstavy 
Tajemník př. Vilhelm informoval o stavu a čerpání rozpočtu ÚOK CHK na rok 2014. V roce 
2013 ÚOK CHK ušetřila zhruba 200 tisíc Kč, především díky celoročnímu šetření. Př. Sirotek 
uvedl, že z těchto financí by se mělo dát oficiálně čerpat, i když stanoviska některých členů 
ÚV jsou rozdílná.  
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/6a: ÚOK bere informaci na vědomí. 
Proto bylo následně přistoupeno k žádostem o dotace, které přišly poštou tajemníkovi ÚOK. 
Jedná se o akce: 1. Středoevropská výstava masných plemen králíků 2014 (Ing. S. Javůrek, za 
KCHK masných plemen, částka 10 000,- Kč), CZ-DE setkání chovatelů českých strakáčů 
2015 – podpora a rozvoj národního plemene ve vztahu k prezentaci v zahraničí (J. Vacek, za 
KCHK ČS, částku neuvádí), úspěšná účast na 3. evropské výstavě zakrslých králíků 2014 – 
zisk několika titulů evr. mistra a evr. šampiona, příspěvek na dopravu (př. J. Šíp, za delegaci 
CZ chovatelů, částka 10 000,- Kč), 10. soutěžní výstava 4 měst 4 zemí Komárov 2013, zisk 2. 
místa CZ, příspěvek na dopravu (M. Caithaml, za ZO ČSCH Komárov, částka 7 575,- Kč). 
V případě, že lze čerpat částky z loňských uspořených financí, proběhlo hlasování k 
žádostem. Vhodné by bylo z každé akce zpracovat článek do časopisu Chovatel.  
Hlasování: všichni pro 
Usnesení: K 14/1/9/6b: ÚOK CHK schvaluje příspěvek žadatelům: KCHK masných plemen, 
KCHK ČS, ZO ČSCH Komárov, př. J. Šípovi, v celkové částce 37 575,- Kč, přičemž pouze 
za předpokladu, že tuto částku bude možno čerpat z přebytku z roku 2013. Žadatelům se 
doporučuje zaslat hodnotící příspěvek do Chovatele. Zodpovídá: tajemník př. Vilhelm. 
V přímé souvislosti s tímto bylo jednáno o systému - usměrnění budoucího přidělování 
podobných příspěvků. V roce 2014 ÚOK již nepočítá s dalšími žádostmi. Do budoucna ÚOK 
CHK ráda poskytne příspěvek na opodstatněnou činnost, zejména reprezentačního rázu, bude-
li to v rámci jejího rozpočtu možné. Byl navržen následující systém: 

• Žádost v písemné podobě musí být zaslána tajemníkovi ÚOK CHK. 
• Musí být uveden termín, popis, organizátoři, význam akce pro plemeno, ČSCH. 
• Musí být uveden rozpočet celé akce, a dále požadovaná částka příspěvku. 
• Žádosti o příspěvek nelze podávat zpětně. 
• Žádost mu být zpracována a doručena s předstihem, a to vždy do termínu 1. schůze 

ÚOK v daném roce (např. bude-li se akce konat v září 2015, nutno poslat do ledna 
2015, kdy se bude patrně konat 1. schůze ÚOK). 

• Na schůzi ÚOK CHK se žádosti posoudí a o výsledku bude žadatel informován. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/6c: ÚOK CHK schvaluje výše uvedený systém pro žadatele o příspěvek. 
Tajemník uvedl, že ústřední konference by se měla vyjádřit k rozpočtu odbornosti na r. 2015. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/6d: Bude vypracován návrh rozpočtu odbornosti na rok 2015. 
Zodpovídá: př. Sirotek, tajemník př. Vilhelm.  
7.) Termíny schůzí ÚOK CHK v roce 2014 
Př. Šimek se dotázal na termíny konání dalších schůzí ÚOK, přičemž by bylo vhodné si 
dopředu udělat rozvrh, aby to vyhovovalo všem členům. Termíny dalších schůzí ÚOK budou: 
č. 2/2014 – pátek večer před školením adeptů – červen, č. 3/2014 – středa večer před 
posuzováním CVMK (patrně 3. 9.), č. 4/2014 – středa večer před posuzováním CV (12. 11.). 
Schůze č. 1/2015 bude naplánována na leden (bude upřesněno). 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení: K 14/1/9/7: ÚOK CHK schvaluje výše uvedené termíny řádných schůzí ÚOK. 
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8.) Stížnost na př. Bc. Miroslava Melcra 
Dne 18. 12. 2013 dorazil tajemníkovi dopis od př. Pavola Grígeľa z Runářova, člena výboru 
KCHK moravských bílých hnědookých, a posuzovatele králíků, který se obrátil na revizní 
komisi při ÚOK CHK. ÚOK samotné byl dopis zaslán pouze v kopii. Př. Grígeľ uvádí několik 
skutečností, přičemž některé mohou být i osobními spory. K dopisu př. Grígeľa proběhla mezi 
členy ÚOK i RK velmi dlouhá a bouřlivá diskuze, a to i ve smyslu kompetence. Zatímco člen 
revizní komise při ÚOK př. M. Uher uváděl, že je to věc v kompetenci revizní komise, př. 
MVDr. Martinec a posléze další přítomní byli zcela jiného názoru. Podle platného 
Organizačního řádu odbornosti chovatelů králíků, článek 4, revizní komise při ÚOK provádí 
kontrolu hospodaření ÚOK. Nikoliv řešení podobných sporů. Stejně se vyjadřují i Stanovy 
ČSCH. Vznesená stížnost tak je v kompetenci ÚOK, nikoliv revizní komise, na čem se 
přítomní jednoznačně shodli. Dopis tedy byl zaslán k řešení nesprávnému orgánu. Dále se 
objevily informace o zpochybňování posouzení králíků př. Bc. Melcra na CV 2013. Členové 
ÚOK domnívají, že dopis je nešťastný a obecně je vnímán jako snaha o řešení osobních 
rozporů a prezentace názorů př. Grígeľa, který se opakovaně staví do pozice toho 
nejspravedlivějšího. V jeho případě již byly řešeny i jiné „konflikty“, jakékoli připomínky by 
měly být řešeny cestou ÚOK nebo Sborem posuzovatelů králíků. Názor ÚOK CHK k dopisu 
je jednohlasně takový, že: 

• ÚOK podá stížnost k ÚV ČSCH na ZO ČSCH Kolín, která v kárném řízení nebrala 
v potaz stanovisko ÚOK a zřejmě podle dostupných dokladů nedodržela Kárný řád 
ČSCH; 

• ÚOK je již delší dobu silně znepokojena situací okolo případu př. Melcra, který 
pravidelně předvádí králíky Mbh vysoké kvality na celostátních výstavách a dokonce 
jako jediný člen KCHK Mbh i na EV Lipsko 2012. Své povinnosti vůči plemenné 
knize chovatel př. Bc. Melcr si dosud plnil; 

• ÚOK je znepokojena podezřením na nevhodné šikanování chovatele ze strany ZO a 
KCHK Mbh pomluvami, intrikami a zveřejňováním na internetu;  

• ÚOK žádá o komisionelní prošetření a posouzení těchto skutečností za účasti všech 
zainteresovaných stran vč. ÚOK, s ohledem na nedokonalost svazových předpisů ve 
věci řešení podobných situací; 

• nepřesnosti v připouštěcích potvrzeních králíků musí být řešeny a odstraněny ihned 
registrátory, kteří za ni odpovídají pokud je potvrdí; 

• ÚOK je znepokojena zpochybňováním posuzování na CV 2013, uznávacího řízení P- 
chovu i stoupajícím rozsahem závisti, zášti a intrik v osobních konfliktech; 

• doporučuje př. P. Grígeľovi, členovi výboru KCHK Mbh a posuzovateli králíků, 
studium svazových předpisů s ohledem na odpovídající kompetence. 

Usnesení K 14/1/9/8: ÚOK CHK zaujala k celé situaci výše uvedené stanovisko a je tímto 
případem již delší dobu silně znepokojena. Předkladateli stížnosti př. P. Grígeľovi bude 
zaslán dopis s tímto stanoviskem a usnesením. Zodpovídá: tajemník př. Vilhelm. 
 
9.) Informace o klubech, vrcholových výstavách, Valná hromada 
Tajemník př. Vilhelm informoval o evidenci 32 klubů chovatelů králíků. Cca od poloviny 
klubu neobdržel IČO, a dále u některých klubů jsou sporná data jejich založení. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/9a: ÚOK CHK ukládá informovat o této situaci ústřední konferenci. 
Zodpovídá: J. Vilhelm 
Dále se členové ÚOK a subkomise posuzovatelů věnovali tématice oceňovacích lístků na 
vrcholových výstavách. Př. Červinka navrhuje tvrdší papír, který by byl poplatný takovému 
typu výstavy. Co se týče vrcholových výstav, ÚOK je formálnímu vylepšení oc. lístků 
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nakloněna, avšak realizace je zatím v nedohlednu, především protože je zatím natištěno 
dostatek současných oc. lístků. ÚOK doporučuje toto téma otevřít na ústřední konferenci. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/9b: ÚOK CHK  bere informaci na vědomí a doporučuje téma otevřít na 
ústřední konferenci. Zodpovídá: př. T. Červinka. 
Dále se rozvinula obsáhlá a dlouhá debata ohledně Valné hromady ČSCH (VH) ze dne 30. 11. 
2013, kde př. M. Kotyza přednesl svoji kontroverzní zprávu předsedy ÚV ČSCH. Tomuto 
tématu se zde na schůzi věnoval zejména př. MVDr. Martinec, který tam tehdy na VH byl 
osobně přítomen. Ve zprávě př. Kotyzy zazněla na ÚOK CHK silná populistická kritika, kdy 
ÚOK CHK byla před nejvyšším orgánem ČSCH (tj. VH) prezentována jako neadekvátně 
pracující, se zavádějícím či nepravdivými informacemi. Na tuto zprávu tam tehdy př. MVDr. 
Martinec na místě reagoval ve svém diskusním příspěvku, vysvětlil zavádějící informace př. 
Kotyzy, a navrhl neschválit tuto zprávu předsedy ÚV ČSCH. VH tak zprávu předsedy vzala 
pouze na vědomí. Dále na VH př. MVDr. Martinec navrhl provést zhodnocení činnosti 
generálního sekretáře ČSCH (GS) a vyhlášení výběrového řízení ÚV. Generálního sekretáře 
však výrazně podpořil př. M. Kotyza a podaný návrh byl striktně zamítnut. Zde na jednání 
ÚOK přečetl př. MVDr. Martinec své příspěvky (viz PŘÍLOHA Č. 1 – na webu ČSCH) a 
navrhl, aby ÚOK CHK nesouhlasila se zprávou předsedy ÚV ČSCH na této VH, a navrhuje 
doplnění, případně neschválení zápisu na příští VH. Členové ÚOK se s tímto názorem 
ztotožnili a důrazně odmítají jednání předsedy ČSCH př. Kotyzy. ÚOK CHK je dále vysoce 
znepokojena situací v ČSCH, kdy předseda ÚV ČSCH př. Kotyza jedná mimo rámec svých 
kompetencí. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/1/9/9c: ÚOK CHK nesouhlasí se zápisem z VH ze dne 30. 11. 2013. Nutné 
zápis doplnit podle diskusního příspěvku př. MVDr. Martince, jinak ÚOK CHK navrhne 
jeho neschválení na příští VH. ÚOK CHK dále důrazně odmítá permanentní zasahování 
předsedy ÚV ČSCH př. M. Kotyzy do odborných kompetencí a je nucena upozornit, že ÚOK 
CHK není podřízena ve věcech odborných předsedovi ÚV ČSCH. 
 
10.) Závěr  
Protože byl program schůze zcela vyčerpán, předseda ÚOK př. Sirotek ukončil jednání 
v 23,20 hodin. 
 

• IV. – Tvorba a ověření zápisu 
 

Zápis zpracoval: Vlastimil ŠIMEK , dne: St 5. 3. 2014                       Podpis: ....................... 
Předáno ověřovateli: St 5. 3. 2014 
Ověřovatel zápisu: MVDr. Miloslav Martinec                                     Podpis: ...................... 
Přijato od ověřovatele: Pá 7. 3. 2014 
Zasláno pracovníkovi Sekretariátu ČSCH k vyvěšení na svazový web: Po 10. 3. 2014 
 


